
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2018

z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu,  która odbyła się w dniu 13 czerwca  
2018 r. w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Wiceprzewodniczący Rady – Grzegorz Murawski o godz. 15:30 otworzył XXXIX sesję
Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu  i  po  powitaniu  gości  zaproszonych  i  radnych  oświadczył,  
iż zgodnie z listą  obecności w sesji  uczestniczy 13 radnych,  co wobec ustawowego składu
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:
1. Mirosław Szmigiel  – Radny Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.
2. Zbigniew Przybysz – Przewodniczący Radny Miejskiej w Dzierzgoniu

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Alicja Podlewska – Sekretarz Gminy
4. Lech Zieliński – Kierownik Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
6. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
7. Marta Budzińska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dzierzgoniu
8. Szewczun Jolanta – Przewodnicząca Rady Powiatu
9. Przybysz Katarzyna – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dzierzgoniu
10. Szulga Wincenty – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
11. Kulik Dominika – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruku
12. Browarczyk Dariusz – Opiekun MRM
13. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
                 /załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad,  który Rada Miejska  
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.

3) Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miejskiej  z dnia 25 kwietnia 2018 roku.

4) Przedstawienie  informacji  z  działalności  Burmistrza  Dzierzgonia  w  okresie  między

sesjami:



a) przedstawienie informacji – ref. Burmistrz,

b) dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Wnioski i zapytania.

6) Przedstawienie  sprawozdania  z  realizacji  „Programu  Współpracy  z  Organizacjami
Pożytku Publicznego za rok 2017”.

a) przedstawienie informacji – ref. Sekretarz,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

7) Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy  Dzierzgoń   wraz  
ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  gminy  Dzierzgoń  za  2017  r.  i  udzielenie
absolutorium dla Burmistrza Dzierzgonia – ref. Skarbnik,

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2017 r.,
b)zapoznanie  z Uchwałą Nr 062/g316/R/I/18  Składu Orzekającego Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 18 kwietnia 2018 r.,
c) przedstawienie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za rok 2017

Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury i  Biblioteki  Publicznej  oraz informacji  o  stanie
mienia komunalnego,

d)przedstawienie  uchwały  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Dzierzgonia za 2017 r.,

e) zapoznanie z Uchwałą Nr 094/g316/A/III/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 21 maja 2018 roku,

f) przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia
sprawozdania finansowego Gminy Dzierzgoń za 2017 r.  wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2017 r.,

g)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
h)dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Udzielenie absolutorium z wykonania budżetu za 2017 r.:

a) przedstawienie  projektu uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi
Dzierzgonia – ref. Skarbnik,

b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Zmiana budżetu gminy na 2018 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały – ref. Skarbnik,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Zmiana wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2018-2025:
a)przedstawienie projektu uchwały – ref. Skarbnik,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.



11) Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z budżetu państwa
na wyprzedzające finansowanie zadania pn. „Przebudowa i wyposażenie targowiska w
Dzierzgoniu” realizowanego z udziałem środków z europejskiego funduszu Rolnego na
rzecz  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020  w  Banku
Gospodarstwa Krajowego:
a)przedstawienie projektu uchwały – ref. Skarbnik,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Ustalenie wynagrodzenia dla Burmistrza Dzierzgonia:
a)przedstawienie projektu uchwały – ref. Sekretarz,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Ustalenie wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez uczniów
objętych  wychowaniem  przedszkolnym  w  publicznym  przedszkolu  i  oddziałach
przedszkolnych w szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Dzierzgoń.

14) Określenie  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczyciela
przedszkola prowadzącego zajęcia w grupie mieszanej  dzieci sześcioletnich i  innych
wiekowo.

15) Zmiana  Uchwały  Nr  XXXII/264/2017  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  z  dnia  06
listopada 2017 roku w sprawie określenia regulaminu określającego wysokość stawek 
i  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat,
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania
innych  składników  wynagrodzenia  wynikającego  ze  stosunku  pracy,  szczegółowy
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i  godziny doraźnych
zastępstw  a  także  wysokość  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  
oraz szczegółowe zasady jego przyznawania:

a)przedstawienie projektu uchwały – ref. Sekretarz,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Określenie  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych
przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży  i  poza  miejscem  sprzedaży   
oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży  napojów  alkoholowych  
i warunki sprzedaży tych napojów na terenie gminy Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały – ref. Sekretarz,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Przyjęcie  i  przekazanie  projektu  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania
ścieków na terenie gminy Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały – ref. p.o. Kierownik GK,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.



18) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy.
a) przedstawienie projektu uchwały – ref. p.o. Kierownik GK,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Wyrażenie  zgody na sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego w Dzierzgoniu  przy
ulicy Mickiewicza wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty.

a) przedstawienie projektu uchwały – ref. p.o. Kierownik GK,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

20) Wyrażenie  zgody na sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego w Dzierzgoniu  przy
ulicy  Żurawiej  wraz  z  oddaniem  w  użytkowanie  wieczyste  udziału  w  gruncie  
i na udzielenie bonifikaty.

a) przedstawienie projektu uchwały – ref. p.o. Kierownik GK,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

21) Wyrażenie  zgody na sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego w Dzierzgoniu  przy
ulicy Żeromskiego wraz z udziałem w gruncie i udzielenie bonifikaty.

a) przedstawienie projektu uchwały – ref. p.o. Kierownik GK,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

22) Wyrażenie  zgody na sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego w Dzierzgoniu  przy
ulicy Plac Wolności wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste  udziału w gruncie  
i na udzielenie bonifikaty.

a) przedstawienie projektu uchwały – ref. p.o. Kierownik GK,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
24) Wolne wnioski radnych.
25) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
26) Zamknięcie sesji.

Ryszard  Świder  –  poprosił  o  ujęcie  w  porządku  obrad  Rady  Miejskiej  
w Dzierzgoniu zaplanowanej w dniu 13 czerwca 2018 roku załączonego projektu uchwały,
zgodnie ze Statutem Rady Miejskiej.

Grzegorz Murawski – zapytał czy to ma być na dzisiejszą sesję?
Ryszard Świder – „Tak”
Grzegorz  Murawski  –  powiedział,  że  nikt  z  tą  uchwałą  się  nie  zapoznał  

i zaproponował aby to włączyć na następną sesję.
Ryszard Świder – stwierdził, iż kwesta tej uchwały jest bardzo ważna ze względu 

na  dobro  dzieci,  ponieważ wszyscy  wiemy,  że  zbliżają  się  wakacje.  Zapytał  czy  może
przeczytać załącznik tej uchwały?

Dariusz Miszczuk – dodał, że jeśli chodzi o dobro dzieci to powinniśmy się nad tym
zastanowić.

Ryszard  Świder  –  odczytał  uzasadnienie  z  proponowanej  uchwały.  Radny
stwierdził,  iż  to  pismo  nie  jest  anonimem,  ponieważ  te  osoby  pojawiły  się  u  niego
osobiście.  Natomiast  podpisały jak się  podpisały ze względów, iż obawiają się  represji.
Poprosił Wysoką Radę o podjęcie uchwały.
                                                                /załącznik nr 4/



Grzegorz Murawski – dodał, że na pewno tej sprawie będzie trzeba się przyjrzeć i ją
zbadać, ale nie na tej sesji, bo trzeba się z tym zapoznać, uzyskać opinię rady. Ja w obecnej
chwili nie potrafię tego ocenić.

Ryszard Świder – dodał, iż na tej sesji nie będziemy procedować czy te zarzuty  
są zasadne czy nie, my będziemy procedować powstanie komisji.

Grzegorz  Murawski  –  zapytał  czy  ta  komisja  musi  powstać?  Stwierdził,  iż  jest
komisja rewizyjna i jej możemy zlecić sprawdzenie tej sprawy.

Andrzej Pskiet – dodał, że Komisja Rewizyjna zajmuje się skargami, a tego pisma
nie można traktować jako skargi, jeżeli ono nie jest podpisane. Problem jest, sprawa jest
pilna i wymaga pilnego sprawdzenia. Przychylam się do wniosku. 

Bogdan  Toporkiewicz  –  stwierdził,  iż  dzisiaj  otrzymaliśmy  to  pismo,  zarzuty  
są konkretne i uważam że to dotyczy Komisji  Rewizyjnej. Dlaczego takie pismo nawet
anonimowe  nie  wpłynęło  do  komisji  rewizyjnej,  przed  kontrolą  Szkoły  w  Bągarcie.
Kontrolowaliśmy  szkołę  rozmawialiśmy  z  nauczycielami  i  pracownikami,  nikt  mi  nie
zgłosił żadnego problemu. Uważam, że tą sprawę trzeba rozstrzygnąć i jestem za tym aby 
tą  komisję  powołać  ale  nie  możemy  tego  rozstrzygać  na  dzisiejszej  sesji.  Możemy  
to  rozstrzygnąć  na  komisjach  a  nawet  jeśli  trzeba  powołamy  sesję  nadzwyczajną  
i zajmiemy się tylko tą sprawą. 

Krzysztof  Haber  –  zapytał  kiedy  komisja  rewizyjna  była  na  kontroli  w  Szkole
Podstawowej w Bągarcie?

Bogdan  Toporkiewicz  –  odpowiedział,  że  w  kwietniu,  jest  protokół  napisany,
pytałem  się  o  wszystkie  warianty,  rozmawiałem  z  dyrektorem,  z  księgową,  
z nauczycielami, wizytujemy pomieszczenia. Nie było żadnego sygnału, nie wpłynął żaden
anonim, a teraz w ciągu godziny mamy rozpatrzyć sprawę.

Grzegorz Murawski – dodał, że w dzisiejszym dniu nie będziemy tego rozpatrywać,
można  powołać  sesję  nadzwyczajną.  Został  złożony  wniosek  go  poddam  go  pod
głosowanie.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  zaproponowanego  porządku
obrad przez Ryszarda Świdra Rada przegłosowała 2 głosami „za”, 9 głosami „przeciw”  
i  2 głosami „wstrzymującymi”,  porządek obrad zostaje bez zmian.  W głosowaniu brało
udział 13 radnych.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 25 kwietnia 2018 r. Rada
Miejska przyjęła jednomyślnie bez uwag.   

Ad punktu 4 porządku obrad

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności za okres między 
sesjami,          tj. od 24  kwietnia 2018 r. do 13 czerwca 2018  r.

/załącznik nr 5/

Ad punktu 5 porządku obrad

1.  Emilia  Tkacz  –  zapytała  czy można  coś  zrobić  aby zapobiec  dewastacjom skwerku?  Czy
można by było zakupić kamery, aby osoby niszczące ponosiły konsekwencje?
2. Wiesława Grzegowska  – zapytała  czy był  już  przegląd  remizy  strażackiej  i
zapytała  o  wniosek  na  budowę  windy?  Odniosła  się  również  do  obietnic  pana  Marszałka
dotyczących remontów dróg, schodów na Żeromskiego i drogą na Traugutta.



3. Andrzej  Pskiet  –  przypomniał,  ze  dwa  lata  temu  złożył  wniosek,  który  po
przegłosowaniu stał się wnioskiem Rady, w sprawie przygotowania projektu uchwały zachęcających
do  inwestowania  
w naszej  gminie  lub  zachęcenie  do  rozwoju  rodzimych  przedsiębiorstw.  Stwierdził,  że  do  dnia
dzisiejszego nie przygotowano takiego projektu uchwały. Zapytał kiedy to będzie zrealizowane? 
4. Ryszard  Świder  –  zapytał  w  odniesieniu  do  odpowiedzi  Pani  Burmistrz  w
sprawie  wyjazdów  służbowych,  jakie  to  były  projekty?  Ile  osób  na  jakie  szkolenia  pojechało?
Poprosił  o  odpowiedź  
na piśmie.
5. Mieczysław Link - zapytał czy już był ogłoszony przetarg na remont drogi w
Jeziornie  i kiedy się rozpoczną prace?
6. Wojciech Demko – zapytał w jakim stanie jest cała instalacja monitorująca?
Czy  ktoś  
ją kontroluje, nadzoruje i czy jest wgląd w przypadku jakichkolwiek zdarzeń? Zapytał również jak
wygląda kwestia planowanego oświetlenia w osadzie Judyty, na jakim jest to etapie?
7. Bogdan Toporkiewicz – zapytał się czy było już coś robione w Pachołach?

Ad punktu 6 porządku obrad

a) przedstawienie sprawozdania z realizacji „Programu Współpracy z Organizacjami Pożytku
Publicznego za rok 2017” przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska 
                                                                                                                 /załącznik nr 6/ 

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  powyższe  sprawozdanie  z
realizacji „Programu Współpracy z Organizacjami Pożytku Publicznego za rok 2017, które
Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

Ad punktu 7 porządku obrad

b) przedstawienie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy
Dzierzgoń wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2017 r.
i  udzielenie  absolutorium  dla  Burmistrza  Dzierzgonia  przedstawiła  Skarbnik  
– Halina Redlin.
                                                                                             /załącznik od nr 7 do nr 12/

Krzysztof Haber – stwierdził,  iż do wykonania budżetu nie można się przyczepić,
ale  po  co  utrzymujemy  obniżenie  podatków  dla  przedsiębiorców,  jeśli  gospodarka  
i finanse przedsiębiorców w całym kraju idą prężnie. 

Andrzej  Pskiet  –  dodał,  że  oczywiście  zagłosuję  za  udzieleniem  absolutorium  
dla  Pani  Burmistrz,  ale  zwrócił  uwagę  na  to  co  powiedział  i  poparł  słowa  Radnego
Krzysztofa  Haber.  Stwierdził,  iż  na  inwestycje  planowano  przekazać  z  budżetu  gminy
prawie 11%, przekazano na wydatki inwestycyjne 4 mln to jest 10%, uważam, że to jest
zdecydowanie  za  mało.  Powiedział,  że  najgorszym  problemem  jest,  ze  nie  potrafimy
pozyskać środków z Unii Europejskiej, w 2017 roku pozyskaliśmy tylko 806 416,00 zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt
rozpatrzenia  
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Dzierzgoń wraz ze sprawozdaniem 
z  wykonania  budżetu  Gminy  Dzierzgoń  za  2017  r.  i  udzielenie  absolutorium  dla
Burmistrza  Dzierzgonia  Rada przyjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu  brało  udział  13
radnych. 



W załączeniu uchwała Nr XXXIX/318/2018
        /załącznik nr 13/

Ad punktu 8 porządku obrad

a) przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi
Dzierzgonia  przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin

                                                                                                           /załącznik nr 14/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały 
w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Rada  przyjęła  jednomyślnie.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/319/2018
                                                                                                                   /załącznik nr 15/

Ad punktu 9 porządku obrad

a) przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  2018  rok
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin

                                                                                                                  /załącznik nr 16/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok Rada przyjęła 12 głosami „za” i 1 głosem
„wstrzymującym”. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/320/2018
                                                                                                                          /załącznik nr 17/

Ad punktu 10 porządku obrad

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Dzierzgoń na lata 2018-2025 przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin. 

                                                                                                                  /załącznik nr 18/

Krzysztof  Haber  –  zapytał  czy  za  250 000,00  zł  wybudujemy  porządną  świetlicę  
w Jasnej?

Skarbnik  –  odpowiedziała,  że  kwoty  limitów  ulegają  zmianą,  budżet  jest  budżetem
rocznym zamyka się z dniem 31 grudnia i będą przed rokiem 2019 będą określone nowe
kwoty do wielkości wynikających z kosztorysu.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały 
zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dzierzgoń  Rada  przyjęła
jednogłośnie”. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/321/2018

                                                                                                                          /załącznik nr 19/



Ad punktu 11 porządku obrad

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  
z  budżetu  państwa  na  wyprzedzające  finansowanie  zadania  pn.  „Przebudowa  
i  wyposażenie  targowiska  w  Dzierzgoniu”  realizowanego  z  udziałem  środków  
z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich
na  lata  2014-2020  w  banku  Gospodarstwa  Krajowego  przedstawiła  Skarbnik  
– Halina Redlin.
                                                                                                                  /załącznik nr 20/

Ryszard Świder – zapytał  czy został  wyłoniony już wykonawca? Czy można
wiedzieć kto jest wykonawcą?

Jerzy  Sulim  –  odpowiedział,  że  był  ogłoszony  przetarg  nieograniczony,
wpłynęła jedna oferta, złożona przez Firmę DEWACO z Dzierzgonia.

Ryszard Świder – zapytał czy zapewni i czy ta kwota wystarczy na wykonanie
takiej inwestycji i czy będą wykonywane prace dodatkowe?  

Burmistrz – dodała, że kwota nie była zmniejszana w projekcie.
Ryszard Świder – zapytał czy z uwagi na fakt ,iż ten projekt jest finansowany 

z Unii Europejskiej, czy jest jakieś obwarowanie wskaźnikami?
Lech  Zieliński  –  odpowiedział,  że  wszystko  było  ujęte  w  dokumentacji

projektowej, zgodnie z tym została oferta i tak zostanie wykonane, aby te wskaźniki
zostały osiągnięte.

Ryszard  Świder  –  zapytał  jaka  jest  trwałość  projektu  przez  te  pięć  lat
gwarancyjne?

Burmistrz – dodała, że projekt jest można przyjść i przeanalizować, zapoznać 
się z tym, wszystko możemy udostępnić.
Ryszard Świder – odniósł się do treści publikowanych w mediach gdzie gmina

deklaruje  wzrost  sprzedaży  producentów  lokalnych  i  zapytał  czy  my  mamy
producentów lokalnych żywności i jak to zostało oszacowane?

Burmistrz – poinformowała, że jest projekt, proszę przyjść i będzie mógł Pan 
go szczegółowo przeanalizować.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  z  budżetu  państwa  na  wyprzedzające
finansowanie  zadania  pn.  „Przebudowa  i  wyposażenie  targowiska  w  Dzierzgoniu”
realizowanego  z  udziałem  środków  z  Europejskiego  Funduszu  Rolnego  na  rzecz
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata  2014-2020 w Banku Gospodarstwa
Krajowego Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/322/2018
                                                                                                                   /załącznik nr 21/

Ad punktu 12 porządku obrad

a) przedstawienie  projektu uchwały w sprawie ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza
Dzierzgonia przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.
                                                                                                                  /załącznik nr 22/

Nie podjęto dyskusji.



Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza  Dzierzgonia  Rada  przyjęła  jednomyślnie.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/323/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 23/

Ad punktu 13 porządku obrad

a) przedstawienie  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  przez
uczniów  objętych  wychowaniem  przedszkolnym  w  publicznym  przedszkolu  
i oddziałach przedszkolnych w szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym
jest Gmina Dzierzgoń przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.
                                                                                                                  /załącznik nr 24/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez uczniów objętych
wychowaniem przedszkolnym w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych
w szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dzierzgoń Rada
przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/324/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 25/

Ad punktu 14 porządku obrad

a) przedstawienie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczyciela
przedszkola prowadzącego zajęcia w grupie mieszanej  dzieci sześcioletnich i  innych
wiekowo przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

                                                                                                                              /załącznik nr 26/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie
określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczyciela
przedszkola prowadzącego zajęcia w grupie mieszanej  dzieci sześcioletnich i  innych
wiekowo Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/325/2018
                                                                                                                              /załącznik nr 27/

Ad punktu 15 porządku obrad

a) przedstawienie zmiany Uchwały Nr XXXII/264/2017 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu  
z dnia 06 listopada 2017 roku w sprawie określenia regulaminu określającego wysokość
stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania
innych  składników  wynagrodzenia  wynikającego  ze  stosunku  pracy,  szczegółowy
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i  godziny doraźnych
zastępstw  a  także  wysokość  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  



oraz  szczegółowe  zasady  jego  przyznawania  i  wypłacania  przedstawiła  Sekretarz  
– Alicja Podlewska.
                                                                                                                  /załącznik nr 28/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
zmiany  Uchwały  Nr  XXXII/264/2017  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  
z dnia 06 listopada 2017 roku w sprawie określenia regulaminu określającego wysokość
stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania
innych  składników  wynagrodzenia  wynikającego  ze  stosunku  pracy,  szczegółowy
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i  godziny doraźnych
zastępstw  a  także  wysokość  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  
oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania Rada przyjęła jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/326/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 29/

Wiceprzewodniczący Rady o godzinie 16:38 ogłosił 10 minut przerwy.

Ad punktu 16 porządku obrad

a) określenie  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych
przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży  i  poza  miejscem sprzedaży  oraz
zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych i warunki sprzedaży tych
napojów na terenie gminy Dzierzgoń przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.
                                                                                                                  /załącznik nr 30/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
określenie  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych
przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży  i  poza  miejscem  sprzedaży  
oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych i warunki sprzedaży
tych napojów na terenie gminy Dzierzgoń, Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu
brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/327/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 31/

Ad punktu 17 porządku obrad

a) przyjęcie  i  przekazanie  projektu  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania
ścieków  na  terenie  gminy  Dzierzgoń  przedstawił  p.o.  Kierownik  GK  –  Wojciech
Budziński.
                                                                                                                  /załącznik nr 32/

Nie podjęto dyskusji.



Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
przyjęcia  i  przekazania  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  
na terenie gminy Dzierzgoń Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział  
13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/328/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 33/

Ad punktu 18 porządku obrad

a) wyrażenie  zgody  na  zawarcie  umów  dzierżawy  przedstawił  p.o.  Kierownik  GK  
– Wojciech Budziński.
                                                                                                                  /załącznik nr 34/
Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umów  dzierżawy  Rada  przyjęła  jednomyślnie.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/329/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 35/

Ad punktu 19 porządku obrad

a) wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w  Dzierzgoniu  
przy  ulicy  Mickiewicza  wraz  z  udziałem  w  gruncie  i  na  udzielenie  bonifikaty
przedstawił p.o. Kierownik GK – Wojciech Budziński.
                                                                                                                  /załącznik nr 36/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w Dzierzgoniu  przy
ulicy Mickiewicza wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty Rada przyjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/330/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 37/

Ad punktu 20 porządku obrad

a) wyrażenie  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w Dzierzgoniu  przy
ulicy  Żurawiej  wraz  z  oddaniem  w  użytkowanie  wieczyste  udziału  w  gruncie  
i na udzielenie bonifikaty przedstawił p.o. Kierownik GK – Wojciech Budziński.
                                                                                                                  /załącznik nr 38/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w Dzierzgoniu  przy
ulicy  Żurawiej  wraz  z  oddaniem  w  użytkowanie  wieczyste  udziału  w  gruncie  



i  na udzielenie  bonifikaty Rada przyjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu  brało  udział  
13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/331/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 39/

Ad punktu 21 porządku obrad

a) wyrażenie  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w Dzierzgoniu  przy
ulicy Żeromskiego wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty przedstawił
p.o. Kierownik GK – Wojciech Budziński.
                                                                                                                  /załącznik nr 40/

Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w Dzierzgoniu  przy
ulicy Żeromskiego wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty Rada przyjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/332/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 41/

Ad punktu 22 porządku obrad

a) wyrażenie  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w Dzierzgoniu  przy
ulicy Plac Wolności wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w gruncie i na
udzielenie bonifikaty przedstawił p.o. Kierownik GK – Wojciech Budziński.
                                                                                                                  /załącznik nr 42/
Nie podjęto dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w Dzierzgoniu  przy
ulicy Plac Wolności wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w gruncie i na
udzielenie bonifikaty przedstawił p.o. Kierownik GK – Wojciech Budziński.

W załączeniu uchwała Nr XXXIX/333/2018
                                                                                                                  /załącznik nr 43/

Ad punktu 23 porządku obrad

1. Lech  Zieliński  –  poinformował,  że  dokonany  został  przegląd  remizy
przegląd, zostały wykonane terminy i sprawy które wykonawca musi wykonać, są to drobne
poprawki malarskie itp.. Do końca lipca czekamy na ofertę bo musimy zastosować wentylację
wymuszoną w czterech pomieszczeniach, tych urządzeń nie było w projekcie.

Ryszard Świder – zapytał jaki jest koszt wykonania tych robót dodatkowych?
Lech Zieliński – odpowiedział, że urządzenia to koszt 200-300 zł za sztukę.
Andrzej Pskiet – zapytał kto w komisji uczestniczył?
Lech  Zieliński  –  dwóch  pracowników  nadzoru  budowlanego,  ze  strony  gminy

Aleksandra Kun, strażak i wykonawcy.
2. Burmistrz  –  w  odpowiedzi  na  zapytanie  odnośnie  budowy windy,  to
zapoznaliśmy  się  



z  kosztami  budowy  to  by  wyniosło  około  1  mln.  zł.  Sprawę  ogranicza  nam  tu  przede
wszystkim  możliwość  techniczna  wokół  budynku,  bo  nie  ma  gdzie  jej  postawić.  Przy
zagospodarowaniu całego tego terenu jeszcze raz przeanalizujemy budowę windy.
3. Burmistrz – odniosła się do drogi na ulicy Traugutta to wpłynęła jedna
oferta  przekroczyła  ona zaplanowaną kwotę w kosztorysie.  Pan starosta poinformował,  że
zostanie ogłoszony drugi przetarg, który nie został ogłoszony do dnia dzisiejszego. 

Dariusz Miszczuk – stwierdził, że jak zawsze skończy się na obiecankach.
4. Lech  Zieliński  –  poinformował,  ze  na  ten  rok  są  przewidziane  dwa
odcinki:  Ramoty  
–  Poliksy,  Litewki  –  do  skrzyżowania  drogi  powiatowej  o  wojewódzkiej,  przetarg  
na dokumentację zostanie rozstrzygnięty do 15 lipca i 20 lipca jest nadzieja, że rozpoczną  
się prace przebudowy tych dróg.
5. Burmistrz  –  odpowiedział,  że  jeśli  chodzi  o  wniosek  rady  to  projekt
uchwały  był  analizowany  kilkukrotnie,  zostanie  przygotowany  i  radzie  przedstawiony  do
pracy  
nad nowym budżetem.
6. Lech  Zieliński  –  poinformował,  że  na  drogi  w  Stanowie,  Nowcu,
Litewkach  i  Jeziornie  zostały  przetargi  rozstrzygnięte.  Droga  w  jeziornie  dostała
dofinansowanie  z  Urzędu Województwa Pomorskiego  i  czekamy na  podpisanie  umowy i
będziemy mogli zacząć wykonywać inwestycję – pod koniec lipca chcemy rozpocząć prace.
7. Burmistrz  –  odpowiedziała,  że  oświetlenie  na  Judytach  w  tym  roku
będzie zrobione, będą tam założonych dziewięć punktów świetlnych.
Wojciech Demko – zapytał jaki jest termin realizacji?
Burmistrz – odpowiedziała, że w tym roku te punkty będą założone.
8. Burmistrz – dodała, że Pachoły miały być dziś sprawdzone, ale mieliśmy
dzisiaj problem w Żuławce Sztumskiej, bo miała być rozpoczęta naprawa drogi, okazało się, 
że przepust który był robiony i droga jest znowu jest do kapitalnego remontu. 
9. Burmistrz – odczytała i odniosła się do wniosku Pana Radnego Ryszarda
Świdra.
                                                                                                                            /załącznik nr 45/
Ryszard Świder – dodał, że nie wymaga od Pani Burmistrz informacji dotyczących delegacji,
wykazów  itd.,  zadałem  pytanie  o  efekty,  jakie  projekty?  Dodał,  że  Burmistrz  
nie poinformowała o wyjeździe do Strzelina.
Burmistrz – odpowiedziała, że efektem tego spotkania było opracowanie pytań, które będą
przeprowadzane wśród młodzieży w Polsce, Danii, Szwecji i na Litwie.
Ryszard  Świder  –  zapytał  jaką  ma  w tym korzyść  nasza  gmina,  bo nie  było  gospodarza
Gminy prawie dwa tygodnie?
Burmistrz – odpowiedziała,  że wyjazd był  trzydniowy.  Dopowiedziała,  że te badania będą
prowadzone wśród młodzieży o potrzebach i możliwościach bardziej aktywizacji młodzieży
do  działania.  Planowane  są  wyjazdy  dla  naszej  młodzieży  i  mieszkańców,  już  Rada
Młodzieżowa była dwa razy na spotkaniach, a są planowane wymiany młodzieży pomiędzy
Danią, Szwecją , Litwą i Polską.
10. Jerzy  Sulim  –  poinformował,  że  monitoring  nie  funkcjonuje  jako
scentralizowany system, są obiekty, które są monitorowane ale nie są ze sobą spięte. Służby
mundurowe mają dostęp do korzystania z tego monitoringu, na dzień dzisiejszy monitoring
jest  sprawny  choć  
w przyszłości trzeba go ulepszyć. Nie ma ciągłego śledzenia tych wydarzeń, ale monitoring
nie rozwiązuje mentalności ludzkiej i to dla nas wszystkich jest wyzwaniem. 

Ad punktu 24 porządku obrad



1.  Wiesława  Grzegowska  –  podziękowała  darczyńcom  za  fanty  na  loterię,  z  której
została uzbierana kwota 1000 zł i została przekazana wpłacone dla Straży Pożarnej w Jasnej.

2.  Ryszard  Świder  –  odniósł  się  do  budowy  windy  i  stwierdził,  że  jest  podjazd  
do  urzędu,  a  pracownicy  chętnie  schodzą  i  na  Sali  Narad  przyjmują  interesantów,  
więc w związku z tym uważam że jest to bezzasadna inwestycja.

3.  Krzysztof  Haber  –  zapytał  czy  był  jakikolwiek  kontakt  ze  Starostwem odnośnie
usuwania usterek po powodziach oraz okoszeń dróg?
Burmistrz – odpowiedziała, że po rozmowie z Panem Starostą w pierwszej kolejności to będzie
okoszona droga do Żuławki później następne drogi. Odnośnie napraw to będę chciała ustalić
terminy napraw ze Starost.

 

Ad punktu 25 porządku obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady – Grzegorz Murawski
o godz17:30 zamknął XXXIX sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                               Wiceprzewodniczący Rady:

Agnieszka Gumuła 
                     Grzegorz Murawski


